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Потпредседник Владе Србије Ивица Дачић и министар спољних послова поручио је
вечерас да НАТО и његове чланице нису имале основ утемељен у међународном праву
за агресију на Југославију пре 25 година и додао да је цинично да данас Србија у Савету
безбедности није могла ни да говори о томе.

  

  

"Употреба силе у међународним односима је нелегална и представља представља
кршење темељних принципа и правила међународног права. То су и саме чланице
НАТО-а говориле, квалификујући ту акцију као нелегалну али легитимну употребу силе у
циљу заустављања наводне хуманитарне катастрофе", рекао је Дачић.

  

Додао је да је цинично што данас Србија у Савету безбедности није могла да говори о
томе, а пре 25 година нису ни питали Савет безбедности да ли ће да бомбардују Србију.

  

"Поред бомби не можете још ни да кажете о свему томе е то говори о међународном
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правном поретку и међународном праву.То говори о томе да ли УН и Савет безбедности
и даље постоје", рекао је он.

  

Навео је да самовољна употреба оружане силе није допуштена, једино је могућа у строго
дефинисаним условима који су предвиђени повељом УН.

  

"НАТО и његове чланице нису имале основ утемељен у међународном праву за агресију
на Југославуију. Зато што је у питању свих ових година и деценија била нелегална борба
за оцепљење Косова од Србије и Југославије", рекао је он.

  

Он је навео да су сви сведоци да у Савету безбедности сви говоре о територијалном
интегритету, а једино нико не говоири о територијалном интегритету Србије..

  

"Могуће је да се дигне ОВК која је била на линији терористичких организација, они
поведу борбу за оцепљење Косова не од Милошевића, већ и пре њега.. Неколико векова
се води борба за оцепљење Косова од Србије и рушење нашег територијалног
интегритета", рекао је Дачић.

  

Дачић је, коментаришући то што је НАТО бомбардовање изведено због наводних
хуманитарних разлога, упитао о којим хуманитарним разлозима је реч, с обзиром на то
да је извршено "готово потпуно етничко чишћење Срба са Косова и Метохије".

  

"Да ли је сада потребна хуманитарна интервенција против Приштине када се врше
злочини над српским народом, када је 14 одсто Срба протерано у последњих неколико
месеци, кад Приштина не жели да формира Заједницу српских општина, али зато се
награђује чланством у разним међународним организацијама", рекао је шеф српске
дипломатије.

  

Он је захвалио Русији, Кини и Алжиру који су подржали иницијативу да се у Савету
безбедности разговара о бомбардовању СРЈ.
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Захвалио је и земљама које нису гласале за, рекавши да су многе земље биле уздржане
јер нису желеле да се разговарају о теми у којој "очигледно постоје двоструки
стандарди".

  

НАТО агресија није добила никакво покриће ни након 1999. године

  

Дачић je изјавио је да НАТО бомбардовање није добилo никакво правно покриће ни
након 1999. године.

  

"Ми нисмо били овде да бисмо говорили о односу Русије, Америке и Француске, већ о
агресији на СРЈ, која је изведена без одлуке овог тела и која је била преседан, као и
данашња одлука током процедуралног гласања", рекао је Дачић.

  

Према његовим речима, проблем је у томе што се све ради преко леђа Србије и српског
народа.

  

"Та агресија ће заувек остати злочин који не можемо да заборавимо", рекао је Дачић.

  

Он је упитао како ће СБ УН спречити агресију на неку другу земљу ако не може ни да
расправља о бомбардовању СРЈ 1999. године.

  

"Поставља се питање да ли постоји међународни поредак, а одговор на то питање сви
знају", истакао је Дачић.

  

Дачић се медијима обратио након што земље чланице Савета безбедности Уједињених
нација данас нису изгласале да се на дневни ред седнице, која је завршена у Њујорку,
стави иницијатива Русије да се расправља о 25 годишњици НАТО агресије на СР
Југославију, истичући да су током агресије гађани градови, тргови, улице, пијаце,
мостови, болнице широм Србије, а не само на Косову и Метохији.
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''Какво је то етничко чишћење изведено на Косову? Како је могуће да је резултат
етничког чишћења то да је у 437 насељених места на Косову јужно од Ибра, у којима су
живели Срби потпуно етнички очишћено 312 насеља? У тој Приштини је живело 40.000
Срба деведсетих година, сада их живи неколико стотина. Је ли то етничко чишћење
Албанаца или Срба'', рекао је Дачић, уз оцену да, шта год да се десило, није могло бити
ни повод ни разлог за бомбардовање Србије.

  

''Током ваздушне агресије НАТО убијено је 2.500 цивила, међу њима 89 деце и 1.031
припадник Војске и полиције, који нису напали неку другу земљу, већ је бранила своју
земљу Србију'', рекао је Дачић додајући да је рањено око око 6.000 цивила, од тога 2.700
деце.

  

Он је истакао да је током напада извршено 2.300 удара и бачено 22.000 тона пројектила
међу којима 37.000 забрањених касетних бомби и 15 тона бомби са осиромашеним
уранијумом.

  

''Разорен је велики део инфраструктуре, привредни објекти, школе, здравствене
установе, медијске куће, споменици културе, храмови, цркве и манастири. Разорено је 50
одсто производних потенцијала Југославије, униптена је трећина енергетског система
земље. Бомбардована је амбасада Кине у Београду, погинуло је двоје људи. Зграда РТС
у Београду уништена је 23. априла, када је погинуло 16 новинара и исто толико рањено.
Здање РТ Војводине, срушена 3. маја 1999. године - на Међународни дан медија'', рекао
је Дачић.

  

Он је навео да је прекршен члан 35. Додатног протокола Женевске конвенције, тако што
су уништене рафинерије нафте и хемијских постројења у Београду, чиме је
проузрокована дугорочна и ненадокнадива штета по животну средину.

  

Дачић је оценио да израз ''колатерална штета'' звучи ''посебно цинично, дехуманизовано
и деперсонализовано''.

  

''То је осмишљено тако да умири савест оних који су починили злочине над цивилима.
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Дужан сам да подсетим да је најмлађа жртва агресије била Бојана Тошовић из Мердара
која је имала само 11 месеци када је страдала од последица бомбардовања.
Двогодишњи Марко Симић из Новог Пазара преминуо је у рукама свога оца.
Трогодишња Милица Ракић убијена је у купатилу своје куће током бомбардовања
Батајнице касетним бомбама'', рекао је Дачић и додао да ће страдала деца, ''којима је
заувек заустављено детињство'' остати вечни симбол страдања невиних жртава.

  

Навео је да је приликом напада на путнички воз у Грделичкој клисури, који је НАТО
окарактерисао као несрећу, погинуло 15 цивила, док је 44 рањено.

  

''Касетном муницијом је гађана пијаца у Нишу где је 15 цивила убијено.
Акушерско-гинеколошке клинике, породилишта, болнице, домови здравља. Какви су то
војни циљеви? Каква је то хуманитарна катастрофа или хуманитарни разлози били
потребни да се овакви злочиначки потези агресије НАТО-а спроведу'', рекао је Дачић.

  

(Спутњик)
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